
P R O T O K Ó Ł  NR  LIII/2024 

z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 15 lutego 2024 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowa 9 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1300 i trwała do godz. 1605 z dwiema przerwami w godzinach 1315-

1340 oraz 1420-1515. 

 

Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 13 radnych. Nieobecni: radna Aleksandra 

Przymusińska, radny Stanisław Wierdak. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 
 

      - Mateusz Liput 

      - Łukasz Lorens 

      - Agnieszka Filar 

      - Mateusz Podkul 

      - Mariusz Ślusarczyk 

      - Stanisław Ziomek 

      - Lucyna Liput 

 

 -  wójt Gminy Krościenko Wyżne 

-  zastępca wójta Gminy Krościenko Wyżne 

-  skarbnik Gminy Krościenko Wyżne 

-  sekretarz Gminy Krościenko Wyżne 

-  radca prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

-  sołtys Sołectwa Pustyny 

-  dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
 
 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Rozpoczynając LIII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

mieszkańców. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w LIII sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy Krościenko 

Wyżne może ważnie obradować i podejmować uchwały. 
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Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad wraz z zawiadomieniami o terminie zwołania LIII sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

i projektami uchwał. Wobec tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag do 

porządku obrad.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, bardzo proszę, aby w punkcie 6 

dotyczącym rozpatrzenia projektu oraz podjęcia uchwał wprowadzić trzy dodatkowe projekty: 

1. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Miasto Krosno. Wprowadzenie tego 

punktu do porządku obrad i podjęcie przez Radę Gminy uchwały umożliwi zawarcie 

z Gminą Miasto Krosno porozumienia na mocy, którego Gmina Miasto Krosno 

zobowiązuje się przekazać Gminie Krościenko Wyżne środki na pokrycie kosztów 

dotacji celowej udzielonej przez Gminę Krościenko Wyżne dla podmiotu 

prowadzącego Niepubliczny Żłobek „Motylek” z przeznaczeniem na dofinansowanie 

kosztów pobytu dzieci będących mieszkańcami Gminy Miasto Krosno,  

a uczęszczających do żłobka. 

2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminy Krościenko Wyżne. W dniu 

wczorajszym miało miejsce łączone posiedzenie komisji stałych Rady Gminy, 

podczas którego projekt statutu Gminy Krościenko Wyżne uzyskał pozytywną opinię 

wszystkich komisji stałych Rady Gminy. Projekt statutu Gminy został przygotowany 

przez powołaną w styczniu 2023 roku Komisję Statutową, która w dniu 29 stycznia 

2024 roku przedłożyła projekt statutu Radzie Gminy Krościenko Wyżne. 

3. Projekt uchylający uchwałę w sprawie powołania i ustalenia składu stałych komisji 

Rady Gminy Krościenko Wyżne wraz z przedmiotem ich działania. Krótkie 

uzasadnienie, w związku z przedłożonym przez Komisję Statutową projektem 

uchwały w sprawie statutu Gminy Krościenko Wyżne, koniecznym jest podjęcie 

przez Radę Gminy uchwały uchylającej uchwałę w sprawie powołania i ustalenia 

składu stałych komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne wraz z przedmiotem ich 

działania, powyższe związane jest z postanowieniem § 39 ust. 1 projektu uchwały, 

który stanowi, że komisje stałe składają się z co najmniej pięciu radnych, w tym 

przewodniczącego, zastępcy przewodniczącego, przedstawicieli wszystkich klubów 

oraz członków, co jest sprzeczne z postanowieniami wprowadzonymi uchwałą, 

o której uchylenie bardzo proszę. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

przystąpił do przegłosowania złożonych wniosków: 

 

1) wniosek wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej 

w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy 

Miasto Krosno. 

 

 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 
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- „za” wprowadzeniem punktu do porządku obrad głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty, a projekt 

uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 6 poświęconym rozpatrzeniu projektów oraz podjęciu 

uchwał, jako litera e. Natomiast dotychczasowe projekty uchwał z punktu 6 zostaną rozpatrzone 

z uwzględnieniem wprowadzonej zmiany, tj. z przesunięciem o jedno miejsce. 

 

2) wniosek wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statutu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” wprowadzeniem punktu do porządku obrad głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty, a projekt 

uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 6 poświęconym rozpatrzeniu projektów oraz podjęciu 

uchwał, jako litera l. 

 

3) wniosek wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały uchylającego uchwałę 

w sprawie powołania i ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

wraz z przedmiotem ich działania. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” wprowadzeniem punktu do porządku obrad głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty, a projekt 

uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 6 poświęconym rozpatrzeniu projektów oraz podjęciu 

uchwał, jako litera m. 

 

Następnie Przewodniczący Rady - Krzysztof Podkul przedstawił porządek LIII sesji, który 

przedstawiał się następująco: 

Punkty 1-2, czyli otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad zostały już zrealizowane. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z LII sesji z dnia 29 grudnia 2023 r. 
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5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia programu osłonowego pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne; 

b) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom 

z terenu Gminy Haczów; 

c) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

dzieciom z terenu Gminy Haczów; 

d) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom 

z terenu Gminy Rymanów; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom 

z terenu Gminy Miasto Krosno; 

f) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej na własność Gminy Krościenko 

Wyżne; 

g) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych na własność Gminy Krościenko 

Wyżne; 

h) wyrażenia zgody na oddanie w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu tego lokalu; 

i) wyrażenia zgody na oddanie w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu tego lokalu; 

j) wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Podkarpackiego o nieodpłatne przekazanie 

Gminie Krościenko Wyżne prawa własności nieruchomości gruntowej; 

k) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2024 rok; 

l) uchwalenia statutu Gminy Krościenko Wyżne; 

m) uchylenia uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne wraz z przedmiotem ich działania. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

8. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił do przegłosowania porządku 

obrad. W zarządzonym głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że porządek obrad LIII sesji został 

przyjęty. 



5 

 

 

Ad. 4 

 Rozpatrzenie uwag do protokołu z LII sesji z dnia 29 grudnia 2023 r 

Protokół NR LII/2023 z sesji z dnia 29 grudnia 2023 r. liczy 27 stron. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że do protokołu wpłynęła uwaga 

radnej Aleksandry Przymusińskiej brzmiąca „W nawiązaniu do opublikowanego, na stronie 

BIP Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, protokołu nr LII/2023 z posiedzenia Rady Gminy 

Krościenko Wyżne w dniu 29 grudnia 2023 roku wnoszę o wniesienie następującej uwagi: 

w protokole zdanie brzmi: „Bardzo często zdarzało się, iż pan Lorens kontaktując się ze mną 

mówił, iż przy wpływie jakichkolwiek spraw nie da rady rozpatrzyć tych rzeczy mając natłok 

spraw i obowiązków na głowie” wnoszę o dodanie brakującego słowa „teraz” i poprawienie 

treści zdania, które powinno brzmieć następująco: „Bardzo często zdarzało się, iż pan Lorens 

kontaktując się ze mną mówił, iż przy wpływie jakichkolwiek spraw nie da rady rozpatrzyć 

teraz tych rzeczy mając natłok spraw i obowiązków na głowie”. Przewodniczący oznajmił, że 

ta uwaga została uwzględniona. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, chciałbym przedstawić pokrótce 

najważniejsze wydarzenia, które miały miejsce w okresie międzysesyjnym, tj. od 29 grudnia: 

1) trwają prace nad budową oświetlenia ulicznego w Gminie Krościenko Wyżne. 

Aktualnie wykonawca jest w trakcie instalacji nowych słupów oświetleniowych oraz 

demontażu starych opraw i montażu nowych na istniejących słupach oświetlenia ulicznego. 

2) zakończyliśmy remont kolejnych trzech sal lekcyjnych na drugim piętrze budynku 

szkoły. Zakres robót obejmował szpachlowanie i wyrównanie ścian wraz z ich malowaniem 

zakup nowych mebli oraz wymianę starego parkietu na wykładzinę PCV. 

3) trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji projektowo-kosztorysowej 

umożliwiającej realizację zadań pn. „Poprawa jakości dróg na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne: budowa i przebudowa dróg wewnętrznych” oraz „Budowa parkingu przy budynku 

użyteczności publicznej w Krościenku Wyżnym oraz parkingu przy cmentarzu komunalnym 

w Krościenku Wyżnym”. 

4) trwają również prace nad remontem pomieszczeń po byłej siedzibie SPG ZOZ 

w Krościenku Wyżnym. Prace obejmują przygotowanie wybranych pomieszczeń pod 

siedzibę dwóch miejscowych stowarzyszeń. 

Chciałbym jeszcze przypomnieć, iż trwają wybory uzupełniające ławników sądów 

powszechnych w kadencji 2024-2027 do Sądu Rejonowego w Krośnie. Termin zgłaszania 

kandydatów jest do 29 lutego 2024 roku, a więcej informacji można znaleźć na naszej stronie 

internetowej. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii pytań do przedstawionego 

sprawozdania. 
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Głosów w tym punkcie nie zabrano. 

 

Ad. 6a 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia programu 

osłonowego pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne. 

 

Projekt uchwały przedstawiła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna 

Liput (projekt w załączeniu do protokołu). Panie przewodniczący, Wysoka Rado, panie wójcie, 

zaproszeni goście, mieszkańcy Gminy Krościenko Wyżne. Na podstawie art. 17 ust. 2 pkt 4 

ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej, tj. podejmowanie innych zadań  

z zakresu pomocy społecznej wynikających z rozeznanych potrzeb, w związku  

z ustanowieniem przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej programu „Korpus 

Wsparcia Seniora” na rok 2024, został przygotowany program osłonowy pn. „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024 na terenie Gminy Krościenko Wyżne w części dotyczącej modułu 2. 

Program realizowany jest od 2022 roku. W pierwszej edycji programu zakupiono i wyposażono 

osoby starsze w tzw. opaskę bezpieczeństwa, a następnie w powiązaniu z nią wykupioną usługę 

tzw. teleopieki. Natomiast w 2024 roku zostanie zakupiony wyłącznie system obsługi tzw. 

teleopieki, umożliwiający sprawowanie całodobowej opieki na odległość, do uprzednio 

nabytych w ramach programu opasek bezpieczeństwa. Aktualnie ministerialny program 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 poszerzył zakres podmiotowy wsparcia dając 

możliwość adresowania tego rodzaju pomocy również do osób w wieku 60 lat i więcej, bo 

wcześniej mieliśmy wiek 65 lat. Celem programu będzie zapewnienie usługi wsparcia poprzez 

poprawę poczucia bezpieczeństwa oraz możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu 

zamieszkania dla osób starszych w wieku 60 lat i więcej poprzez zwiększenie ich dostępu do 

tzw. opieki na odległość. Świadczenie usług społecznych na rzecz seniorów polegać będzie na 

zapewnieniu osobom dostępu do opieki na odległość, które będzie polegać na oddaniu seniorom 

do bezpłatnego użytkowania tzw. opasek bezpieczeństwa, zakupionych w poprzedniej edycji 

programu, spełniających kryteria oraz na pokrywaniu przez Gminę kosztów użytkowania przez 

nich tzw. opasek bezpieczeństwa, opłacanie systemu obsługi tzw. teleopieki w postaci 

abonamentu za usługę. Program finansowany będzie na podstawie art. 115 ust. 1 ustawy  

o pomocy społecznej zgodnie, z którym jednostki samorządu terytorialnego mogą otrzymać 

dotacje celowe z budżetu państwa na dofinansowanie zadań własnych Gminy z zakresu pomocy 

społecznej, przy czym wysokość dotacji nie może przekroczyć 80% kosztów realizacji zadania, 

zaś udział środków własnych Gminy nie może być niższy niż 20% kosztów realizacji zadania. 

Program będzie realizowany do 31 grudnia 2024 roku. Z realizacji programu zostanie 

sporządzone roczne sprawozdanie, a program realizowany będzie przez Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Nadmieniam, że program realizowany był przez ostatnie 2 lata, dlatego 

podjęcie stosownej uchwały umożliwi jego kontynuację. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich. 
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Radna Beata Najbar – Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie.  

 

Radny Robert Wojtuń: Panie przewodniczący, również Komisja Budżetu i Finansów 

opiniowała nad tą uchwałą. Żeby formalnie było to już ustalone. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Opinia jest rozumiem pozytywna. 

 

Radny Robert Wojtuń potwierdził, że opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła uchwałę w sprawie 

uchwalenia programu osłonowego pn. „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 na terenie 

Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Posiedzenie opuściła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput. 

 

Ad. 6b 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku funkcjonującym na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów. 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowny panie przewodniczący, Państwo radni. Projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnionej 

w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy 

Haczów. Porozumienie zostanie zawarte na rok budżetowy 2024, tj. z mocą od 1 stycznia 2024 

roku do 31 grudnia 2024 roku. Na mocy porozumienia Gmina Haczów będzie przekazywać 

środki w wysokości 400 zł na jedno dziecko z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 

pobytu dzieci będących mieszkańcami Gminy Haczów uczęszczających do Niepublicznego 

Żłobka „Motylek”. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich. 
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Radna Beata Najbar – Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń– Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna,  5 głosów „za”. 

 

W otwartej dyskusji głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom 

z terenu Gminy Haczów (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6c 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie dziecięcym 

funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów. 

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej 

w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu 

Gminy Haczów i tutaj zmienia się tylko podmiot w porozumieniu, pozostałe zapisy są bez 

zmian w stosunku do wcześniej przyjętego porozumienia. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty 

i Spraw Obywatelskich. 

 

Radna Beata Najbar – Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń– Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 5 głosów „za”. 
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W otwartej dyskusji głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

dzieciom z terenu Gminy Haczów (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6d 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku funkcjonującym na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Rymanów. 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnionej 

w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy 

Rymanów. Tutaj również zmienił się tylko podmiot, pozostałe zapisy wzoru porozumienia 

pozostają bez zmian. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty 

i Spraw Obywatelskich. 

 

Radna Beata Najbar – Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń– Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

 

W otwartej dyskusji głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom 

z terenu Gminy Rymanów (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6e 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku funkcjonującym na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Miasto Krosno 

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnionej 

w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne. Tym razem chodzi o dzieci 

z terenu Gminy Miasto Krosno. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty 

i Spraw Obywatelskich. 

 

Radna Beata Najbar – Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń– Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w żłobku funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom 

z terenu Gminy Miasto Krosno (uchwała w załączeniu do protokołu). 
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Ad. 6f 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowej na własność Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

odpłatnie przez Gminę Krościenko Wyżne nieruchomości gruntowej o numerze ewidencyjnym 

4468/1 o powierzchni 137 m2 położonej przy ulicy Dukielskiej w Pustynach, na potrzeby 

wydłużenia drogi gminnej, wewnętrznej, zarządzanej przez Gminę Krościenko Wyżne 

o numerze ewidencyjnym 4476 w celu zapewnienia prawnego dojazdu do przyległych terenów. 

Podjęcie uchwały jest w pełni zasadne, poparte jest również wnioskami mieszkańców z ulicy 

Dukielskiej. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej na własność Gminy Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6g 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowych na własność Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – Mateusz Liput (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

odpłatnie przez Gminę nieruchomości gruntowych o numerze ewidencyjnym 2860/11 

o powierzchni 8 m2 i numerze ewidencyjnym 2860/12 o powierzchni 14 m2 położonych przy 

ulicy Grunwaldzkiej w Krościenku Wyżnym ma na celu regulację granic drogi gminnej, 

wewnętrznej zlokalizowanej na działce o numerze ewidencyjnym 2859 stanowiących własność 

Gminy Krościenko Wyżne. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
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Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowych na własność Gminy Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6h 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie  

w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu tego lokalu. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowni Państwo, projekt dotyczy uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu tego lokalu. Opracowano go w związku z wnioskiem 

Stowarzyszenia Koło Gospodyń Wiejskich w Krościenku Wyżnym z dnia 2 lutego 2024 roku 

o wynajem lokalu w budynku dotychczasowej siedziby Ośrodka Zdrowia w Krościenku 

Wyżnym przy ulicy Szkolnej. Powierzchnia tego lokalu wynosi 78,41 m2. Lokal oddany 

w najem będzie przeznaczony na prowadzenie działalności statutowej stowarzyszenia oraz 

wykorzystany jako jego siedziba. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 
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- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu tego lokalu (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6i 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie  

w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu tego lokalu. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – Mateusz Liput (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowni Państwo, projekt dotyczy uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu tego lokalu. Opracowano go w związku z wnioskiem 

Stowarzyszenia Kulturalnego „Dębina” w Krościenku Wyżnym o wynajem lokalu w budynku 

byłego Ośrodka Zdrowia w Krościenku Wyżnym przy ulicy Szkolnej. Ta powierzchnia wynosi 

15,84 m2. Lokal oddany w najem będzie przeznaczony na prowadzenie działalności statutowej 

stowarzyszenia oraz wykorzystywany jako jego siedziba. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Radny Krzysztof Ronowski: Panie wójcie, Szanowni Państwo. Wczoraj na komisjach pytałem 

o wielkość lokalu SPG ZOZ-u w całości, po odjęciu tych metrów kwadratowych, które zostały 

przewidziane dla Koła Gospodyń Wiejskich oraz dla Stowarzyszenia „Dębina”, jakie pozostają 

metraże na ewentualny podnajem innych podmiotów i czy takowe wnioski do pana wójta 

spłynęły. Dziękuję. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Tak jak wczoraj mówiłem, ta powierzchnia, która obecnie 

zostaje zajęta, to jest około jednej trzeciej budynku i dzisiaj zaznajomiłem się z kolejnym 

wnioskiem stowarzyszenia, które złożyło go na dziennik podawczy wczoraj. Także ten 

wniosek, również zostanie poddany analizie. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem części lokalu użytkowego oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu tego lokalu (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6j 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 

Wojewody Podkarpackiego o nieodpłatne przekazanie Gminie Krościenko Wyżne prawa 

własności nieruchomości gruntowej. 

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu 

do protokołu). Szanowni Państwo radni, przepisy wprowadzające ustawę o samorządzie 

terytorialnym i ustawę o pracownikach samorządowych umożliwiają, po uprzednim podjęciu 

uchwały przez Radę Gminy, na wystąpienie wójta z wnioskiem do wojewody o nieodpłatne 

przekazanie nieruchomości na rzecz gminy. Zgodnie z utrwaloną linią orzeczniczą, gminie 

może być przekazane tylko takie mienie ogólnonarodowe, które jest związane z realizacją jej 

zadań. Na gminie ciąży obowiązek wykazania, że dane mienie, będące na jej terenie, związane 

jest aktualnie z realizacją ściśle określonych zadań gminy wynikających z ustawy 

o samorządzie gminnym. Nieruchomość będąca przedmiotem wniosku to działka o numerze 

2943/6 o powierzchni 3 ha 2 a i 79 m2, stanowiąca własność Skarbu Państwa w użytkowaniu 

wieczystym Gminy Krościenko Wyżne. Aktualnie nieruchomość ta służy celowi publicznemu. 

Jest wykorzystywana do realizacji zadań własnych Gminy, w zakresie zaspokajania 

zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej dotyczących kultury fizycznej. Na 

nieruchomości tej znajduje się stadion sportowy oraz infrastruktura stanowiąca, odrębną od 

gruntu, własność Gminy Krościenko Wyżne, to jest mobilne zaplecze sportowe. Biorąc 

powyższe pod uwagę podjęcie uchwały jest zasadne albowiem umożliwi wójtowi wystąpienie 

z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie Gminie prawa własności wspomnianej nieruchomości. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wystąpienia z wnioskiem 

do Wojewody Podkarpackiego o nieodpłatne przekazanie Gminie Krościenko Wyżne prawa 

własności nieruchomości gruntowej (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6k 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2024 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką 

wg. zwiększeń oraz zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach 

klasyfikacji budżetowej (projekt w załączeniu do protokołu). Stwierdziła ona, że: 

1) zmniejsza się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2024 rok o kwotę 

1 452,00 zł, w tym: 

a) w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem; Wpływy 

z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego na 

podstawie odrębnych ustaw – 1 452,00 zł, 

2) zwiększa się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne o kwotę 1 271 408,53 zł, 

w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność; Drogi publiczne gminne 

- Wpływy z opłat za zezwolenia, akredytacje oraz opłaty ewidencyjne, w tym 

opłaty za częstotliwości – 1 452,00 zł, 

- wpływy z różnych dochodów – 45 079,00 zł, 

b) w dziale 758 Różne rozliczenia 

- część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego – 

884 818,00 zł, 

- część rozwojowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego – 

329 767,00 zł, 

c) w dziale 801 Oświata i wychowanie; Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  

- wpływy z otrzymanych spadków, zapisów i darowizny w postaci pieniężnej 

(darowizna z fundacji mBanku na projekt matematyczny pn. „Rosnę z matematyką”) – 

4 990,46 zł, 

d) w dziale 852 Pomoc społeczna; Pozostała działalność 

- Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub 

dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 (środki 

na wypłatę odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT) – 1 254,07 zł, 

e) W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska; Oświetlenie ulic, placów  

i dróg; Wpływy z rozliczeń zwrotów z lat ubiegłych – 1 298,00 zł, 

f) W dziale 926 Kultura fizyczna; Zadania w zakresie kultury fizycznej 
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- wpływy ze zwrotów dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie 

z przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa 

w art. 184 ustawy, pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości – 2 750,00 zł, 

3) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy o kwotę 1 269 956,53 zł, w tym 

a) w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo; Infrastruktura wodociągowa wsi  

- zakup energii – 2 000,00 zł, 

b) w dziale 600 Transport i łączność;  

- drogi publiczne gminne; Zakup usług pozostałych – 5 000,00 zł, 

- drogi wewnętrzne; Zakup usług pozostałych – 12 932,91 zł, 

c) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa; Pozostała działalność 

- zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz analiz i opinii – 2 000,00 zł, 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania „Zakup 

i instalacja kompensatora mocy biernej dla budynku BUD Krościenko Wyżne” – 21 500,00 

zł, 

d) w dziale 710 Działalność usługowa; Pozostała działalność 

- dotacje celowe przekazane gminie na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego – 2 805,00 zł, 

e) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa; Ochotnicze straże 

pożarne – 216 474,09 zł, 

- wynagrodzenia osobowe pracowników – 22 000,00 zł, 

- składki na ubezpieczenia społeczne – 5 684,00 zł, 

- składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 913,83 zł, 

- wynagrodzenie bezosobowe – 8 600,00 zł, 

- zakup materiałów wyposażenia – 8 700,00 zł, 

- zakup usług pozostałych – 16 672,60 zł, 

- podróże służbowe zagraniczne – 5 000,00 zł, 

- różne opłaty i składki – 73,66 zł, 

- wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych: realizacja zadania: 

„Zakup lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Pustyny” – 148 830,00 zł, 

f)  w dziale 801 Oświata i wychowanie 

- Szkoły podstawowe – 1 000 000,00 zł w tym: 

- wynagrodzenia osobowe pracowników – 200 000,00 zł, 

- składki na ubezpieczenia społeczne – 100 000,00 zł, 

- wynagrodzenia osobowe nauczycieli – 700 000,00 zł, 

- Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych – 4 990,46 zł, w tym: 

- wynagrodzenia bezosobowe -2 610,00 zł, 

- składki na ubezpieczenia społeczne – 446,31 zł, 

- składki na fundusz pracy oraz fundusz solidarnościowy – 39,35 zł, 

- zakup materiałów wyposażenia – 660,00 zł, 

- zakup środków dydaktycznych i książek – 1 234,80 zł, 

g) w dziale 852 Pomoc społeczna; Pozostała działalność 

- wynagrodzenia osobowe pracowników – 24,59 zł, 

- świadczenia społeczne – 1 229,48 zł, 
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h) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska; Pozostała działalność; 

Zakup materiałów i wyposażenia – 1 000,00 zł 

4) zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy o kwotę 83 191,00 zł 

a) w dziale 900 Gospodarka odpadami komunalnymi i ochrona środowiska; Zakup usług 

pozostałych – 8 361,00 zł 

b) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego; Pozostałe zadania w zakresie 

kultury – 74 830,00 zł, 

5) zwiększa się plan wydatków o kwotę 83 191,00 zł 

a) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska; Gospodarka odpadami 

komunalnymi; Dotacje celowe przekazane gminie na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego – 

8 361,00 zł 

b) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego; Zakup usług pozostałych – 

74 830,00 zł, 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Zenon Lenart: Ja chciałem tutaj, bo ostatnio bardzo dużo inwestujemy w straże 

pożarne, nie chodzi o to żebym był przeciwny, ale chciałbym zapytać pana wójta, czy 

prowadzone jest jakaś ewidencja takich bezsensownych wyjazdów straży. A mówię to dlatego, 

że byłem świadkiem następującego zdarzenia: kiedyś wykonywałem usługę na stacji, tutaj 

obsługowej, przy naszej stacji paliw i przyjeżdżam tam, przyjechała straż z Krosna pompuje 

wodę z bajorka. Tam rozlewało się, to były roztopy, więc woda stała. Za chwileczkę przyjechała 

straż z Krościenka Wyżnego, na syrenie oczywiście. Za moment przyjeżdża straż z Pustyn 

i wszystkie trzy straże pompują tą wodę z tego bajorka. Ja mówię do tego kierownika,  

a siedziałem tam z godzinę czasu, słuchaj tu masz koparkę, czemu nie weźmiesz koparki, nie 

wykopiesz rowu, żeby ta woda zeszła, są roztopy i ta woda ciągle będzie napływać i ta straż 

będzie do wieczora pompować. Koparka za chwilę podjechała, rowek wykopała, woda zeszła. 

Czy takie używanie sprzętu, drogiego, płacenie ludziom, bo przecież, czy to jest gospodarne? 

Czy jest to sensowne? Ktoś wezwie straż i ta straż jedzie do wypompowania wody z bajorka. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zapytał kto wzywał straż. 

 

Radny Zenon Lenart: Nie wiem kto wzywał. Ja się pytam, bo przecież jeżeli ktoś wezwał 

jedną straż, to ta druga straż wezwała następną straż, ale ktoś podejmuje decyzje, a my mamy 

za to wszystko płacić. Czy jest to sensowne? Takie po prostu postępowanie, bo ja uważam, że 

to jest niegospodarne. Ktoś powinien ponieść odpowiedzialność za to, że wzywana jest straż do 

wypompowania wody z bajorka. No to przecież nie są ani studnie, to nie jest jakaś tam piwnica. 

Nie ma żadnego zagrożenia życia. A tutaj po prostu się tak używa i trzy straże tam tą wodę 

pompami pompowały. Dziękuję bardzo. 
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Radny Bolesław Pudłowski stwierdził, że była to odpowiedzialność tego co wzywał. 

 

Radny Zenon Lenart oznajmił, że dlatego pyta. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul powiedział, że jeżeli są pytania to prosi, aby 

podnosić ręce do góry i wtedy będzie udzielał głosu. Następnie Przewodniczący oznajmił, że 

teraz wójt odniesie się do pytania radnego Zenona Lenarta. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: No tutaj pytanie jest słuszne, tylko jest ono chyba skierowane 

nie do mnie, bo ja nie jestem twórcą procesów i wszelkiego rodzaju procedur odnośnie 

dysponowania sił i środków ratowniczych na miejsca zdarzeń, bo o dyspozycji do danego 

zdarzenia decyduje dyspozytor numeru alarmowego, w tej chwili 112. Jeszcze kiedyś gdy były 

numery 998, 999, to miejscowy dyspozytor, czy to ze straży z Krosna, czy z policji z Krosna, 

czy samodzielnego pogotowia również z Krosna, trochę znając teren, mając troszeczkę lepsze 

rozeznanie, dysponował tych sił mniej. No ale wszystko zależy od tego zgłoszenia jakie 

wpłynie do dyspozytora i on, w związku z odpowiednimi procedurami, tutaj wysyła i czasem 

nawet i z własnym uznaniem. Także tutaj jeżeli ta odpowiedź panu w jakiś sposób wystarczy. 

No niestety więcej tutaj nie mogę się odnieść, bo takiej szczegółowej wiedzy nie posiadam.  

A my w Gminie nie prowadzimy takiej ewidencji, bo taką ewidencję prowadzi Komenda 

Miejska Państwowej Straży Pożarnej w Krośnie. 

 

Radny Zenon Lenart: Nie satysfakcjonuje mnie ta odpowiedź, dlatego, że my płacimy 

z budżetu Gminy i powinniśmy wiedzieć za co płacimy. Jeżeli przyjechała straż z Krosna i to 

ta straż z Krosna zadysponowała wysłanie następnych dwóch jednostek, bo przecież one nie 

przyjechały z własnej woli. One przyjechały po czasie, czyli Krosno zadecydowało. Ten 

komendant, ten dowódca, który był z tego wozu, on zadysponował następne dwie straże do 

wypompowania wody z bajorka i on powinien ponieść odpowiedzialność za to, że 

bezsensownie to zrobił, bo przyjechał, powinien ocenić sytuację i odjechać. Bo taka powinna 

być rola, a nie po prostu wzywać następne dwie straże, za które my musimy zapłacić. Dziękuję 

bardzo. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: No tak, jeszcze raz powtórzę. To wszystko zależy od procedur 

i mówię no my nie mamy wpływu. No mamy tutaj, to jest też naszym zadaniem, utrzymanie 

bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy. No niestety tutaj trzeba sobie 

odpowiedzieć, ja się też po części z panem zgadzam, bo doskonale to rozumiem i czasami 

zobaczenie trzech samochodów do takiego błahego, być może z pozoru, zdarzenia no wydaje 

się irracjonalne. No a niestety tak to wszystko wygląda. Tak te procedury są zorganizowane. 

Jeżeli trzeba interweniować, no trzeba to robić na tym szczeblu, który jest, powiedzmy no, 

inicjatorem tego typu procedur i planów. 

 

Radny Bolesław Pudłowski stwierdził, że trzeba wierzyć, iż była to wyjątkowa sytuacja oraz 

dodał, że czasem się takie zdarzają. 
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Radny Zenon Lenart oświadczył, że nie będzie się odnosił do tego, czy była to wyjątkowa 

sytuacja, czy nie. 

 

Radny Piotr Lorens: Ja myślę, że może trzeba pójść w kierunku osób, to znaczy mieszkańców 

gminy, może jakąś kampanię informacyjną, właśnie w sprawie tych bezsensownych wezwań. 

Słyszymy różne rzeczy i do kotów wzywają, które są na tym... Różne są przypadki. Ja już nie 

mówię o tym bajorku, które rzeczywiście tam było i także może jakąś kampanię informacyjną, 

żeby jednak szanować nasze pieniądze i czas naszych strażaków. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Ja może się jeszcze odniosę na koniec tutaj 

krótko. Trochę tutaj muszę się, że tak powiem przyłączyć do słów pana wójta. No jestem 

strażakiem, też jeżdżę do różnych zdarzeń. Szanowni Państwo, to na terenie całego kraju, straż 

pożarna w tej chwili wysyłana jest do wszelkiego rodzaju miejscowych zagrożeń. Ocena 

zagrożenia zależy od mieszkańca, który czuje się zagrożony i tutaj naprawdę zgłoszenie na 

numer alarmowy 112 powoduje uruchomienie całych tych wszystkich procedur, które w tym 

momencie w Polsce obowiązują. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały. Jednocześnie poinformował, że w związku z tym, że projekt uchwały, 

dotyczy Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach, której jest członkiem, to wyłączy się od 

głosowania nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2024 rok (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że od tego momentu w sesji bierze 

udział 12 radnych. Radny Bolesław Pudłowski opuścił posiedzenie. 

 

Głos zabrała radna Beata Najbar: Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Rado. Pragnę 

złożyć dzisiaj wniosek o wprowadzenie, do porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne, punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem 

od Wójta Gminy Krościenko Wyżne o przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami Sołectwa 

Krościenko Wyżne oraz Sołectwa Pustyny w sprawie projektów statutu Sołectwa Krościenko 

Wyżne oraz statutu Sołectwa Pustyny. W dniu wczorajszym miało miejsce posiedzenie komisji 

stałych Rady Gminy, podczas których wpłynął wniosek radnego pana Krzysztofa Ronowskiego 

o przygotowanie załącznika graficznego do statutów sołectw Krościenka Wyżnego i w związku 

z tym wnioskujemy, o wprowadzenie konsultacji. Wniosek ten uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich przy negatywnej opinii Komisji Budżetu  
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i Finansów oraz braku opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, w związku z brakiem kworum. Mając to na uwadze, uważam, że wniosek 

o podjęcie wspomnianej uchwały znajduje swoje miejsce i powinno się go dzisiaj umieścić 

 w porządku obrad. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie nad wnioskiem o zmianę 

porządku obrad poprzez dodanie do porządku w punkcie 6 litery n w brzmieniu wystąpienia 

z wnioskiem do Wójta Gminy Krościenko Wyżne o przeprowadzenie konsultacji 

z mieszkańcami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 2 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy przyjęła ww. zmianę porządku obrad i dodano 

w punkcie 6 literę n w brzmieniu „wystąpienia z wnioskiem do Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne o przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami”.  

 

Ad. 6l 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Krościenko Wyżne. 

 

Przewodniczący Komisji Statutowej – Krzysztof Ronowski: Szanowni Państwo, Komisja 

Statutowa przedkłada przed Państwem projekt Statutu Gminy Krościenko Wyżne. Projekt 

został przepracowany dość intensywnie i mocno. Wczoraj na komisjach dość długo 

debatowaliśmy nad jego zapisami. Jednakże, żeby i mieszkańcy Krościenka Wyżnego zdawali 

sobie sprawę nad zakresem prac, Państwo pozwolicie, że pokrótce przedstawię, w kilku 

słowach, przynajmniej opisówkę dotyczącą działań Komisji Statutowej nad statutem, zapisów 

tego nowego statutu. Zacznę od tego, że Statut Gminy został poddany analizie, bardzo mocnej 

analizie prawnej, pod kierunkiem aktualnych rozwiązań legislacyjnych, kierunków 

orzeczniczych, które funkcjonują w naszym województwie podkarpackim. Statut obecnie 

obowiązujący został bardzo mocno wyusterkowany. Pan mecenas dokonał tutaj bardzo mocnej 

pracy. Usterkowanie, jak mnie pamięć nie myli, to około 40 stron pracy do poszczególnych 

punktów. Tak jak mówię badanie było wielokryterialne. My też pracowaliśmy na statutach 

gmin, które są obecnie funkcjonujące w naszym województwie podkarpackim. No dość mocno 

spieraliśmy się o dużo zapisów. Mamy swoje powody, żeby kilka argumentów powiedzieć 

czego nie będzie, co mogłoby. Jednakże to jak mówię przeważyła szala czystości prawnej 

porządku takiego prawnego, który powinien przejść, powinna przejść uchwała w Urzędzie 

Wojewódzkim i Szanowni Państwo, statut, który mamy przed sobą do przegłosowania liczy 

około 70 paragrafów, pierwotny liczył ponad 90 paragrafów. Jeżeli chodzi o takie istotne 

zmiany w statucie, to co na komisjach rozmawialiśmy, między innymi wprowadzenie nowej 

formy dostarczania materiałów radnym, jeżeli chodzi o formy elektroniczne, w tym  
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z wykorzystaniem dedykowanej aplikacji obsługującej radę. Pozostajemy przy formułach 

pisemnych, jeżeli chodzi o zawiadomienia na sesję, one są bardzo ważne. Jeżeli chodzi tutaj 

o funkcjonowanie rady, jeżeli chodzi o komisje zostają określone komisje stałe, komisje 

ustawowe. Dokonaliśmy przedłożenia takiego minimalnego składu komisji stałych na 5 osób, 

komisje ustawowe na minimum 3 osoby. Te rzeczy będą ustalane na pierwszym posiedzeniu 

nowej kadencji rady. Co mogę powiedzieć jeszcze? Tak porównawczo, jeżeli chodzi o stary 

Statut, znaczy jeszcze obowiązujący, a nowy to, że na przykład zmienia się sposób pracy 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Tutaj mocną rolę będzie miał przewodniczący Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. W zasadzie przewodniczący/przewodnicząca będzie decydowała  

i pilnowała terminów rozpatrywania poszczególnych elementów, czy to wniosek, czy skarga, 

czy petycja będzie, no niestety, nałożony obowiązek na przewodniczącego pilnowania 

terminów, ale z drugiej strony też współpraca Urzędu Gminy z przewodniczącym, czy też 

przewodniczącą komisji, musi być mocna i pełna, tak żeby te terminy były dotrzymywane. 

Przemodelowany został też dział dotyczący organizacji klubów radnych, ale najmocniej jeżeli 

chodzi o przemodelowanie, takie prawne, dotyczyło też działu ostatniego, czyli Zasady dostępu 

i korzystania przez obywateli z dokumentów wytworzonych przez organy Gminy w ramach 

wykonywanych zadań publicznych. Nie wiem, czy możemy dokonywać zmian w tym statucie, 

jednak zauważyłem drobną literówkę w § 39 w ust. 1 „komisje składają się co najmniej pięciu 

radnych” zabrakło jednej aczkolwiek bardzo ważnej litery „z”, więc powinien tekst brzmieć 

„komisje składają się z co najmniej pięciu radnych”. Proszę to przyjąć w formie autopoprawki 

mojej. Jak mówi stare łacińskie sformułowanie mea culpa, nie dopatrzyłem tego składając 

Państwu projekt do przegłosowania. Z mojej strony, na tą chwilę, nie chciałbym przedłużać 

posiedzenie, jeżeli mają Państwo pytania co do statutu postaram się odpowiedzieć, w kwestiach 

prawnych będę się jednak posiłkował panem mecenasem. Także Szanowni Państwo przed 

Państwem projekt Statutu. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radna Beata Najbar–  Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że opinia komisji jest pozytywna, 2 głosy „za”, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Stefan Liput– Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 2 głosy „za”, 

przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 
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Radny Robert Wojtuń– Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6m 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

powołania i ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne wraz  

z przedmiotem ich działania. 

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: Szanowni Państwo, w związku z przyjęciem 

poprzedniej uchwały, a więc uchwaleniem nowego Statutu Gminy Krościenko Wyżne, 

koniecznym jest podjęcie przez Radę Gminy uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

w sprawie powołania i ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne wraz 

z przedmiotem ich działania. Dlaczego? Ta obecnie obowiązująca uchwała, określa na sztywno 

liczbę członków poszczególnych komisji stałych Rady Gminy, stanowiąc iż komisje te liczą po 

5 członków. Postanowienia nowego Statutu określone w § 39 ust. 1 stanowią, iż komisje stałe 

składają się z co najmniej 5 radnych w tym przewodniczącego, zastępcy przewodniczącego, 

przedstawicieli wszystkich klubów oraz członków. W związku z tym wyznaczają one jedynie 

dolną granicę składu osobowego poszczególnych komisji, nie określając przy tym górnej 

granicy tego składu. W związku z faktem, iż postanowienia nowego Statutu wchodzą w życie 

z dniem 1 maja 2024 roku, konieczne jest podjęcie uchwały, która uchyli obowiązującą uchwałę 

w sprawie powołania i ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dniem wejścia w życie postanowień nowego Statutu. Koniecznym jest, aby treść postanowień 

uchylanej uchwały, stojąca w sprzeczności z postanowieniami nowego Statutu nie 

obowiązywała równolegle z porządkiem prawnym określonym w nowym Statucie. Stąd 

podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne i nieodzowne. Dziękuję. 

 

Radny Robert Wojtuń opuścił posiedzenie. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich. 
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Radna Beata Najbar–  Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że opinia komisji jest pozytywna, 2 głosy „za”, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. Radna nadmieniła, że w obradach bierze udział 3 członków Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 1 radny, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę uchylającą uchwałę w sprawie 

powołania i ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne wraz 

z przedmiotem ich działania (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 6n 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 

Wójta Gminy Krościenko Wyżne o przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami. 

 

Radna Beata Najbar: Szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały w sprawie 

wystąpienia z wnioskiem do Wójta Gminy Krościenko Wyżne o przeprowadzenie konsultacji 

z mieszkańcami. 

§ 1 Rada Gminy Krościenko Wyżne postanawia wystąpić do Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

z wnioskiem o przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Krościenko Wyżne oraz 

Sołectwa Pustyny w sprawie projektów: statutu Sołectwa Krościenko Wyżne oraz statutu 

Sołectwa Pustyny. 

§ 2 ust. 1 Przedmiotem konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Krościenko Wyżne oraz 

mieszkańcami Sołectwa Pustyny będą opracowane projekty odpowiednio statutu Sołectwa 

Krościenko Wyżne oraz statutu Sołectwa Pustyny. 

ust. 2 Przeprowadzenie konsultacji statutów, o których mowa w ust. 1 jest wymogiem 

niezbędnym do ich uchwalenia przez Radę Gminy Krościenko Wyżne i obowiązek ten wynika 

z ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. 

ust. 3 Rada Gminy Krościenko Wyżne wnioskuje, aby konsultacje zostały przeprowadzone 

w dniach od 1 do 11 marca poprzez składanie wniosków i uwag w formie pisemnej za 

pośrednictwem poczty tradycyjnej lub przesyłanych drogą elektroniczną. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich. 
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Radna Beata Najbar–  Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdziła, że opinia komisji jest pozytywna, 2 głosy „za”, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Stefan Liput– Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 2 głosy „za”, 

przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że opinia 

komisji jest negatywna, 4 głosy wstrzymujące się. 

 

Kilku radnych wspólnie stwierdziło, że nie jest to opinia negatywna, lecz brak opinii.  

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk: W mojej ocenie albo jest pozytywna, albo jest 

negatywna opinia. 

 

Radny Zenon Lenart zapytał a ile osób? 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk odpowiedział, że głosowała Rada, tylko wszyscy 

wstrzymali się od głosu. 

 

Mieszkaniec Gminy: Panie przewodniczący, panie wójcie, Szanowni Radni. My mieszkańcy 

Pustyn szanujemy Państwa działanie i wyrażamy uznanie dla Państwa zainteresowania 

problemami wsi, chcielibyśmy wyrażając opinię obecnych tutaj osób, ale też i opinię osób, 

które nas do tego upoważniły naszych rodzin, bliskich mieszkających w takim miejscu, które 

stało się ostatnimi czasy jakimś miejscem pewnych projektów i pomysłów, a co nas generalnie 

zatrwożyło. Sam mieszkam w Pustynach przy ulicy Księżej i to jest ta przestrzeń, to miejsce, 

które jak słyszałem było przedmiotem pewnych działań Państwa Radnych. Nie bardzo byłem 

w stanie sobie zrekonstruować profitów jakie miały płynąć dla samej Gminy, ale także dla nas 

i trochę czuję, że pewne działania działy się poza naszymi głowami. Sam też przyznaję, że były 

prowadzone jakieś rozmowy i nie mogłem wziąć w nich udziału, ale postanowiłem już w takim 

newralgicznym momencie się tutaj pojawić, żeby się przyjrzeć temu jakie racje by temu 

przyświecały. Ostatecznie wiem, że w tym projekcie, który został ustalony wczoraj został 

zachowany ten status quo, co nas bardzo cieszy. Cieszy nas bardzo, że Państwo odstąpiliście 

od działań, które wywołały pewne niepokoje społeczne i taki niedobry rezonans. Jesteśmy małą 

Gminą powinniśmy dbać o to, żeby utrzymywać właściwy kontakt, relację, żeby się jakoś 

wspomagać, żeby życzliwie o sobie myśleć, w przeciwieństwie do sytuacji gdzie część 

mieszkających tam osób nie była w stanie skomentować tych działań, które były podjęte  
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i przypisywano temu różne intencje, a przecież chyba nie o to nam chodzi, żeby takie 

nieufności, wzajemne wrogości budzić, więc tym bardziej cieszy nas, że Państwo doszliście do 

wniosku, że ten interes społeczny i ogólne zadowolenie przeważa nad racjami, które nie do 

końca chyba zostały tutaj przedstawione. Stąd zwracam do pana wójta z prośbą o to, żeby  

w tych konsultacjach, które będą prowadzone już nie uwzględniać tego wątku i pozostać przy 

tym projekcie, który został wczoraj zatwierdzony, jeżeli dobrze zostałem poinformowany. To 

z mojej strony tyle. Dziękuję Państwu za uwagę. 

 

Radny Stanisław Ziomek: To ja w imieniu mieszkańców i obecnych tutaj gości też bardzo 

dziękuję, że w sumie jednak możemy się chyba porozumieć i dążyć do dobra ogólnego Gminy, 

bo to jest przecież nasz wspólny interes i po prostu nie dzielmy się. Żyjmy dalej w przyjaźni. 

Dziękuję bardzo. 

 

Radny Krzysztof Ronowski: Szanowni Państwo, dziękuję za te głosy, ale ja tak czysto 

technicznie, ponieważ wszyscy się skupili na jakiś emocjonalnych sprawach, ja jednak 

chciałem przedłożyć kilka myśli dotyczących statutów sołectw, które tutaj na komisjach zostały 

powiedziane, które Państwo pewnie nie macie świadomości jeżeli chodzi o możliwości swojej 

interpretacji wydarzeń, czy też możliwości wnoszenia uwag, także jeżeli mogę to króciutko.  

W porównaniu też do statutu Gminy stwierdzam, że statuty sołectw, Szanowni Państwo, stary 

i nowy statutów tak łatwo nie porównacie. Przepraszam za takie stwierdzenie, ale 

przepracowaliśmy te statuty kompletnie na nowo, są dostosowane do, tak jak statut Gminy, do 

obowiązujących aktualnych rozwiązań legislacyjnych, jak też kierunków orzeczniczych, które 

są w Urzędzie Wojewódzkim w Rzeszowie stosowane wobec tego typu aktów. Tutaj na 

komisjach mówiliśmy o tym, jakie są różnice pomiędzy poszczególnymi sołectwami jeżeli 

chodzi o wielkość Rady Sołeckiej, jeżeli chodzi o ilość osób, które może zgłaszać kandydatów, 

terminy wyborów i te inne rzeczy. Najważniejsze jednak byście Państwo zwrócili uwagę na to, 

jaki jest sposób wyboru w sołectwach, jak on został opisany, dlatego, że to jest istotne z punktu 

widzenia prawnego, żeby nie było nieporozumień w jaki sposób zostają kandydaci zgłaszani  

i na sołtysów, w jaki sposób się ich dokonuje wyboru. To wszystko jest istotne. Jakie tego są 

terminy i jak będzie wyglądał sposób głosowania, bo będzie on inny od tych, które były do tej 

pory. Ze swojej strony powiem tak, że w trakcie pracy Komisji Statutowej zabrakło mi trochę 

głosów od sołectw, jeżeli chodzi o te rozwiązania czysto legislacyjne, te literowe, ale mam 

nadzieję, że nadrobimy to konsultacjami społecznymi i Państwo się pochylicie nad tymi 

zapisami i powiecie co o nich myślicie. Tak jak do granic, tak samo i do zapisów w statutach. 

Z mojej strony na tą chwilę tyle, jeżeli Państwo macie uwagi na bieżąco, to proszę. Dziękuję. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych:  

- „za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 2 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wystąpienia  

z wnioskiem do Wójta Gminy Krościenko Wyżne o przeprowadzenie konsultacji  

z mieszkańcami (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 7 

Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

do Rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęło: 

1) W dniu 4 stycznia 2024 roku wpłynęło pismo Zastępcy Dyrektora Departamentu Dróg 

Publicznych Ministra Infrastruktury stanowiąc odpowiedź na oświadczenie nr LI/2/2023 

Rady Gminy Krościenko Wyżne w sprawie planowanego przebiegu obwodnicy Miejsca 

Piastowego w ciągu drogi krajowej nr 28. 

2) W dniu 10 stycznia 2024 roku wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Podkarpackiego stwierdzające nieważność uchwały nr LI/353/2023 Rady Gminy 

Krościenko Wyżne w sprawie rozpatrzenia petycji. 

3) W dniu 10 stycznia 2024 roku wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Podkarpackiego stwierdzające nieważność uchwały nr LI/354/2023 Rady Gminy 

Krościenko Wyżne w sprawie rozpatrzenia petycji. 

4) W dniu 16 stycznia 2024 roku wpłynęło pismo Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 

i Autostrad Oddział w Rzeszowie stanowiący odpowiedź na oświadczenie nr LI/2/2023 

Rady Gminy Krościenko Wyżne w sprawie planowanego przebiegu obwodnicy Miejsca 

Piastowego w ciągu drogi krajowej nr 28. 

5) W dniu 17 stycznia 2024 roku wpłynęło od Prezesa Sądu Okręgowego w Krośnie w sprawie 

przeprowadzenia naboru uzupełniającego w związku z wakatem na dwóch ławników do 

Sądu Rejonowego w Krośnie. 

6) W dniu 23 stycznia 2024 roku wpłynęło pismo Rady Społecznej SPG ZOZ w Krościenku 

Wyżnym w sprawie przekazania uchwał podjętych przez Radę Społeczną. 

7) W dniu 29 stycznia 2024 roku wpłynęło pismo Przewodniczącego Komisji Statutowej Rady 

Gminy Krościenko Wyżne w sprawie przekazania wypracowanych projektów statutów. 

8) W dniu 1 lutego 2024 roku wpłynęło pismo Wójta Gminy Krościenko Wyżne w sprawie 

przekazania sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Gminę Krościenko Wyżne. 

9) W dniu 2 lutego 2024 roku wpłynęło pismo Sołtysa Sołectwa Pustyny w sprawie terminu 

posiedzenia Rady Sołeckiej oraz planowanego terminu Zebrania Wiejskiego Sołectwa 

Pustyny w związku z trwającymi pracami nad projektem przebiegu granic jednostek 

pomocniczych. 

 

Ad. 8 

Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Zenon Lenart: Szanowni Państwo, chciałbym się odnieść do takiej prozaicznej może 

sprawy. Ostatnio otrzymaliśmy worki na śmieci. Może sprawa jest trywialna, ale chciałbym 

zwrócić na pewną gospodarność, która jest prowadzona. Niestety panie Wójcie, ale to już nie 



27 

 

można zwalić tego na kogoś innego, bo sami decydujecie ile worków rozdajecie. Proszę 

Państwa trzyosobowej rodzinie, otrzymałem 20 worków na papier. Po przeliczeniu zgodnie 

z tutaj z informacjami, które z urzędu dostałem, razem Gmina zużywa 36,5 tony odpadów 

papierowych, co daje średnio 8 kg na osobę. 8 kg na osobę to znaczy, że gdybyśmy przeliczyli 

to średnio trzyosobowa rodzina co dwa miesiące zrzuca 4 kg odpadów papierowych. 4 kg 

odpadów papierowych to jest jeden worek, chociaż plus minus. Owszem jak wrzucimy książki 

to będzie ważyć 10 kg, jeżeli tam będzie taki papier luźny to będzie to 3 kg, ale powiedzmy 3. 

Czyli generalnie wystarczyłoby dla trzyosobowej rodziny 6 worków. Ja dostałem 20 worków. 

Podobnie jest ze szkłem. Dostałem 10 worków. Po przeliczeniu 90 prawie ton, czyli daje to 

około 20 kg na osobę w roku. Znowu policzymy to 3,3 kg na zbiórkę, trzyosobowa rodzina 10 

kg szkła po prostu daje. To jest jeden worek, bo szkło jest ciężkie i znowu powinniśmy dostać 

6 worków, a dostaliśmy 10. Czyli generalnie można powiedzieć, że sami zaśmiecamy sobie 

Gminę. U mnie worków jest na śmieci powiedzmy na trzy lata, wcale nie musicie mi przynosić. 

W zupełności mi wystarczy. Proszę wziąć pod uwagę jakieś wyliczenia. Jakoś po prostu, jakąś 

metodologię tego wszystkiego, a nie po prostu rzucać nie wiadomo dlaczego i nie wiadomo ile 

tego wszystkiego. Ja to już sugerowałem na jednej sesji, żeby przestać przez rok czasu 

dostarczać ludziom worki. Niech sobie każdy przyjdzie ile mu potrzeba i weźmie. Jestem tu  

z ręką na sercu powiem, nie wiem jak u Państwa, ale u mnie tych worków już jest tyle. Tak, 

czy nie tak? Nie. U mnie jest już tyle worków papierowych, worków na szkło jest tyle po prostu. 

Takie jest moje zdanie. 

 

Radna Beata Najbar: Czy ja mogę panie Przewodniczący? 

 

Radny Zenon Lenart: Tak jest policzone. To wynika z rachunku matematycznego. 

 

Przewodniczący udzielił głosu radnej Beacie Najbar: Jeżeli chodzi o worki na śmieci, no to 

ja również jestem rodziną trzyosobową i powiem szczerze ja nie mam w domu nadmiaru 

worków. To wszystko zależy od możliwości danej rodziny, od tego czy ktoś ma dzieci, czy ktoś 

nie ma dzieci. Jeżeli ktoś na przykład nie potrzebuje słoików, to będzie je wyrzucał do worków 

zielonych i tutaj uważam, że ja mam na uwadze ekologię i mam na uwadze podejście ogólne 

nie tylko Gminy, ale mojej rodziny do ekologicznego stylu życia i uważam, że wcale dużo 

śmieci nie produkuje. Staram się te śmieci naprawdę upychać w tym worku tak, żeby one były 

przechowywane i potem oddawane nie worek nastroszony śmieciami tylko upchnięty i ja wcale 

tych worków nie mam. Także ja zapraszam, ja przyjdę i wezmę sobie od pana te worki, jeżeli 

ma pan nadmiar. Dziękuję. 

 

Radny Zenon Lenart: Może pani przyjdzie i … 

 

Mieszkanka Gminy powiedziała, że też może wziąć worki. 

 

Radna Beata Najbar stwierdziła, że są chętni. 

 

Radny Zenon Lenart zapytał Mieszkanki Gminy, czy są worki. 
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Mieszkanka Gminy odpowiedziała, że nie ma. 

 

Wśród zebranych, na posiedzeniu, pojawiły się głosy, że worków nie mają w nadmiarze. 

 

Radny Zenon Lenart stwierdził, że może dostają oni mniej worków oraz dodał, że on dostał 

20. 

 

Radny Dariusz Homotnik: Może się pomylili? 

 

Radny Zenon Lenart: No to nie wiem dlaczego. 

 

Radna Beata Najbar powiedziała, że ma też dzieci. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, może teraz jeszcze pan wójt 

niech się odniesie do tej dyskusji, która się wywiązała na temat worków. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Tak, proszę Państwa, ilość worków dostarczana tutaj do 

Państwa gospodarstw domowych jest określana w specyfikacji istotnych warunków 

zamówienia na etapie postępowania przetargowego i tutaj często zdarza się tak, że no, jak to 

mówią „co kraj to obyczaj”. W różnych domach jest różne zużycie. Naprawdę potężne grono 

osób przychodzi do nas i dobiera te worki i zdarza się też tak, że niektórych worków już 

końcówką roku nam po prostu brakuje i zmniejszenie ilości dostarczanych worków może też 

spowodować to, że te śmieci, być może, nie będą segregowane. No ale tutaj też na wpływ ilości 

worków i tak dalej, ma też wpływ harmonogram wywozu odpadów. No tych worków na 

przykład zielonych jest dlatego dużo, bo wiadomo szkło jest troszkę cięższe i mniej tego szkła 

jesteśmy w stanie włożyć do tych worków. Więc tutaj no kwestia, tak jak mówiłem, ilości osób 

w gospodarstwie domowym i częstotliwości wywozu od nich śmieci. 

 

Radny Dariusz Homotnik: Panie Wójcie, ja mam tylko dwa pytania odnośnie bezpieczeństwa 

na drogach, bo takie wyrwy się teraz porobiły i to praktycznie na całym terenie naszej Gminy. 

No po zimie, może zimę jeszcze będziemy mieli, ale to naprawdę grozi niebezpieczeństwem. 

Szczególnie tutaj na ulicy Północnej koło przystanku od strony Marynkowskiej, nie będę 

wymieniał nazwisk koło kogo, jest RODO, ale tam jest taka wyrwa, dość znaczna, na zakręcie. 

Niektórzy to omijają. Tak samo mamy taką wyrwę około progu zwalniającego na ulicy 

Kasztanowej. Tam jest, dość potwornie ona się powiększa, a co niektórzy też sobie uciekają na 

lewą stronę. To jest moja taka jedna prośba, po prostu o interwencję. A drugie jest pytanie, bo 

takie dostaję pytania od co niektórych mieszkańców, czy wymiana oświetlenia ulicznego będzie 

skutkowała teraz zwiększeniem czasu świecenia, czy będzie to po prostu jako estetyka gminy. 

Dziękuję. 

 

W trakcie wypowiedzi radnego Dariusza Homotnika posiedzenie opuścił radny Zenon Lenart. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Już mówię. Jeżeli chodzi o remonty dróg, tak jak na przykład 

na drogach powiatowych, na bieżąco zgłaszamy. Tutaj wnioski były akurat, chociażby od 
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Państwa Radnych do Starostwa Powiatowego do odpowiedniego wydziału i tutaj też oni się 

starają reagować na bieżąco, ale też niektóre prace z uwagi na warunki atmosferyczne nie są  

w stanie by ci pracownicy przeprowadzić. A my tutaj też monitujemy, prosimy. Dość 

notorycznie się przypominamy. No i liczymy na to, że to będzie no niebawem wykonane. A co 

do naszych dróg na terenie Gminy, dróg gminnych, dróg publicznych, takowy przegląd dróg 

jest zazwyczaj, odbywa się, na przełomie miesiąca marca lub kwietnia. Wówczas to pracownik 

odpowiedzialny za ten zakres prac, sprawdza te drogi i liczy zapotrzebowanie też na ewentualne 

ubytki w tych drogach. A co do drugiego pytania, to tak, jeżeli chodzi o modernizację 

oświetlenia, my modernizujemy te punkty oświetleniowe. Montaż nowych, wymianę starych 

oraz wymianę starych opraw, tych sodowych na ledowe, ale tutaj jestem akurat po rozmowie  

z panem Dyrektorem z krośnieńskiego oddziału PGE, który mówi, że my chyba jako jedyna 

Gmina mamy te najstarsze. Proszę wybaczyć, nie znam, potocznie mówi się na to zegary, które 

sterują tym oświetleniem i nawet gdy zgłaszamy to i w ciągu 2-3 dni przyjeżdża ekipa z PGE 

regulować ten czas oświetlenia, bo są naprawdę duże rozbieżności. Około 20-25 minutowe. 

Chociażby między na przykład stroną Południową, a Północną. Wiek tych urządzeń powoduje 

to, że one znowu za jakiś czas z powrotem się same przestawiają i tutaj był właśnie wniosek, 

jeżeli wykonamy ten remont, modernizację oświetlenia, wówczas PGE przystąpi do demontażu 

starych, a montażu nowych tych urządzeń sterujących, wówczas ten czas świecenia będzie 

ujednolicony w całej gminie. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, zanim pan radny Ronowski 

– Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawi sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej 

za 2023 rok, o głos poprosili jeszcze mieszkańcy gminy. 

 

Mieszkaniec Gminy: Państwo pozwolą, że się posłużę. Dzień dobry Państwu, nazywam się 

Grzegorz Kozak. Witam Państwa, witam Państwa radnych, pana Przewodniczącego Rady, pana 

wójta. Chciałbym Państwa poinformować, że zgodnie z naszą złożoną tutaj publicznie 

obietnicą, 8 lutego tego roku, pod numerem 25, zostało zarejestrowane w Starostwie 

Powiatowym Stowarzyszenie Przyjaciół Dzieci i Młodzieży KIDS, oficjalnie rozpoczynające 

swoją działalność na terenie naszej Gminy, a które to stowarzyszenie mam zaszczyt 

reprezentować. Chciałbym na wstępie krótko przedstawić pewien ciąg zdarzeń, o których 

wspomniałem na LII Sesji, a mianowicie wszystko zaczęło się od Zebrania Wiejskiego 

i pomysłu pani Moniki Markowicz dotyczącego rozbudowy placu zabaw przy ulicy Mostowej. 

Na tym zebraniu, jeden z radnych złożył wniosek o wyciągnięcie z protokołu Zebrania 

Wiejskiego i złożył wniosek o wpisanie do budżetu na rok 2024 obydwu „przegranych” 

oczywiście projektów. Chociaż na tym zebraniu nie był jedynym z radnych, którzy byli tam po 

prostu obecni, za co już podziękowaliśmy, bo tak nakazuje normalna, zwykła, ludzka 

przyzwoitość. Dlaczego o tym mówię? Bo chciałbym Państwu pokazać jak mały, na pozór 

nieistotny gest, czyjaś inicjatywa, może wywołać taką reakcję łańcuchową. Mówiłem o tym, że 

nie bylibyśmy tu i teraz w tym miejscu, gdyby nie Zebranie Wiejskie, po którym to 

zastanawialiśmy się, czy możemy zrobić coś więcej. Tak zrodził się najpierw pomysł złożenia 

petycji mieszkańców z konkretnymi urządzeniami placu zabaw oraz ich wyceną, która miała 

pokazać jak drogie są to urządzenia. Chciałbym z tego miejsca podziękować wszystkim 

mieszkańcom, którzy poparli tą inicjatywę i pokazali nam, że idziemy w dobrym kierunku. 
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Dziękujemy za wszystkie uwagi i spostrzeżenia, a nasze działania kontynuujemy i czujemy 

mocne wsparcie z waszej strony. Jednocześnie dziękuję tym radnym, którzy mimo wątpliwości 

zagłosowali za przyjęciem tej petycji. Szanowni Państwo, jednak to już jest za nami. 

Popełniliśmy kilka błędów i zapewne jeszcze sporo ich popełnimy, wszak nikt nie jest 

nieomylny i zdarza się to każdemu z nas. Wyciągamy z nich wnioski i czerpiemy naukę na 

przyszłość. Dzisiaj chcemy naprawdę szczerze podziękować panu Wójtowi za zaproszenie na 

spotkanie w tym tygodniu pani Moniki Markowicz i rozmowę, naszą wspólną, dotyczącą 

naszego wspólnego projektu. Zgodnie ze złożoną na tym spotkaniu obietnicą, w przyszłym 

tygodniu przedstawimy panu Wójtowi, tak jak poprosił, propozycję urządzeń do zamontowania 

w najbliższym czasie. Staramy się jednocześnie, z pomocą naszych przyjaciół, dobrać w tak 

roztropny sposób, myśląc metodycznie, a nie chaotycznie. Chcielibyśmy posadowić 

urządzenia, które będą skierowane do konkretnej grupy wiekowej. Jak również w kolejnym 

etapie, o którym pan Wójt mówił, móc kontynuować rozbudowę placu dla kolejnej grupy 

wiekowej w oparciu o możliwe zewnętrzne źródła finansowania. Od dłuższego czasu 

obserwujemy strony PEFRON, szczególnie program „Dostępnej przestrzeni publicznej”, 

a dokładnie rzecz biorąc mam na myśli moduł C polegający na utworzeniu dostępnych lub 

poprawę dostępności placów zabaw przez jednostki samorządu terytorialnego, jednostki 

organizacyjne, kościoły, związki wyznaniowe oraz ich osoby prawne, organizacje pozarządowe 

i dostosować je po prostu pod względem osób, ja nie lubię tego określenia, ale pod względem 

osób niepełnosprawnych i dla dzieci wyjątkowych. Po prostu wyjątkowych, a nie 

niepełnosprawnych. Żeby nie być gołosłownym, bodajże wczoraj pokazało się … To jest 

zestawienie środków, które zostały z tego modułu C, o którym wspomniałem, przeznaczone na 

dofinansowania celem utworzenia dostępności placów zabaw przez jednostki samorządu 

terytorialnego. Te środki są do zrealizowania już w tym roku. Wczoraj bodajże Gmina Jedlicze 

ogłosiła, że uruchamia taki projekt i z Województwa Podkarpackiego Gmina Jedlicze, 

Szanowni Państwo, otrzymała 537 780,90 zł i dzisiaj z tego co udało nam się przeczytać pani 

Burmistrz ogłosiła, że przeprowadziła taki przetarg. W przeprowadzonym postępowaniu 

przetargowym otrzymała 6 ofert, z których najkorzystniejsza złożona opiewała na kwotę 

609 076,20 zł, z czego z PEFRON-u dokładnie to jest ta kwota, która została przyznana, to jest 

537 780,90 zł. Czyli tak de facto 71 295,30 zł zostało chyba wydatkowane. Będzie 

wydatkowane, najprawdopodobniej dopiero będzie. Jednocześnie pragnę zaznaczyć, że część 

samorządów po prostu nie otrzymała takich dofinansowań ze względu na właśnie błędy 

formalne wniosków, ocenionych negatywnie również pod względem merytorycznym. Myślę, 

że działając roztropnie i właśnie metodycznie, moglibyśmy nie obciążając budżetu gminy, 

a przez to faktycznie nas samych, znacząco obniżyć te koszty. Mam nadzieję, że widzą Państwo 

jak niewiele trzeba, a potrzeba po prostu dobrej chęci i dobrej woli. Jesteśmy takim swoistego 

rodzaju dowodem na to, że wspólna inicjatywa, wspólny cel, wspólna idea potrafi skupić wokół 

siebie pozytywnych ludzi, dać pozytywną energię do działania na rzecz wspólnego dobra 

bezinteresownie, zupełnie non-profit i tak jak panu Wójtowi powiedzieliśmy na spotkaniu nadal 

liczymy na pana wsparcie i na współpracę po prostu. Liczymy tylko na wsparcie i na 

współpracę. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Krzysztof Ronowski: Szanowni Państwo, jak wspomniał pan Przewodniczący, mam 

jedną rzecz formalną do przedstawienia Państwu. Komisja Rewizyjna jak co roku jest 
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zobowiązana przedłożyć Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności za rok poprzedni. 

Szanowni Państwo, niniejszym to czynię. Otrzymaliście Państwo w wersji wydrukowanej 

sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). Ono już jest, że tak powiem, kolejny 

rok na tym samym układzie dokumentacyjnym robione. Znajduje się w nim odniesienie do  

§ 87 starego Statutu, jeszcze obowiązującego Statutu Rady Gminy, który nakłada na Komisję 

obowiązek przedkładania sprawozdań i ich zawartości. Tak, że przedkładamy Państwu 

informację o tym, jaka była planowana liczba tematów pracy Komisji Rewizyjnej w 2023 roku. 

Potem rozliczamy się konkretnie punktami, w jakich dniach jakie punkty realizowaliśmy. Jeżeli 

chodzi o najważniejsze nieprawidłowości wykryte w toku kontroli Wójta i podległych mu 

urzędników, takich nieprawidłowości nie wykryto. W toku pracy w 2023 roku Komisja podjęła 

dwie uchwały i pierwsza dotycząca pozytywnego zaopiniowania budżetu gminy Krościenko 

Wyżne, druga uchwała była w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Krościenko Wyżne. Jeżeli chodzi o analizę kontroli dokonywanych w Urzędzie Gminy 

takowych nie było. Stwierdziliśmy to na podstawie książki kontroli. Takie badanie było 

wykonane końcem roku, 27 grudnia. Macie również Państwo bardziej szczegółowe odniesienie 

do oceny budżetowej, absolutoryjnej za okres sprawozdawczy. Uprzejmie proszę o przyjęcie 

sprawozdania Komisji Rewizyjnej. Dziękuję bardzo. Druga kwestia jeżeli mogę. Druga kwestia 

dotyczy Szanowni Państwo złożonej przeze mnie petycji i rozstrzygnięcia nadzorczego, które 

wpłynęło do Rady Gminy. Szanowni Państwo Radni, rozdam Państwu drobną informację dla 

Państwa dotyczącą odniesienia do tejże petycji w kwestii takiej prawnej. Jeżeli pozwolicie 

Państwo ja słownie przeczytam o co chodzi. Z góry powiem tak, że do tej petycji nie będziemy 

się odnosić. Tutaj termin na odniesienie minął. Niemniej jednak chciałbym, żeby Państwo 

wiedzieli i mieli świadomość tego, że petycja, która została przez nas złożona była oceniania. 

Mogła i miała szansę na to by być oceniona pozytywnie. Wszystko zależało od interpretacji 

prawnej. Jak Państwo wiecie tych interpretacji do przepisów prawnych może być wiele. 

Starałem się z prawnikiem, który przygotował tą interpretację wyjaśnić Państwu, pokazać 

przynajmniej główne elementy tego, że ta petycja była po pierwsze składana przez grupę 

radnych, która jako, jak to wykazały Biuro Analiz Sejmowych Kancelarii Sejmu możliwe do 

przyjęcia i uznawane za konstytucyjnie dopuszczalne, z tym, że traktować je należało jako 

osoby. Petycje osób fizycznych. Jeżeli chodzi o przedmiot petycji wniesiono też uwagę taką, 

że nie mieliśmy możliwości wnoszenia petycji, ponieważ była to petycja w interesie 

prywatnym. Niestety zgodnie z ideą ustawy petycja była wnoszona w interesie publicznym. 

Trochę szerzej pozwoliłem sobie tutaj Państwu przygotować informacje o tym, w jaki sposób 

wyłącza się radnego z udziału w głosowaniu, jakim podlega rygorom, dlatego, że chciałbym 

żebyście Państwo mieli świadomość tego, że wyłączanie radnego to nie jest zwykłe 

stwierdzenie, że radny powinien się wyłączyć z głosowania nad sprawami, które go dotyczą, 

czy też które zgłasza. Wprost przeciwnie ma prawo i obowiązek do tego, że wniosek, który 

składa ma prawo nad nim głosować, ma prawo zajmować odpowiednie stanowiska. Przykład, 

przepraszam z taką, to jest cytat z komentarza z ustawy o samorządzie gminnym, przykład 

dotyczy porównania dwóch stanowisk, jeżeli chodzi o przewodniczącego rady gminy, 

oczywiście nie odnoszę się tutaj do naszego Przewodniczącego Rady Gminy, to jest cytat 

z ustawy o samorządzie gminnym z komentarza, gdzie ta sama sytuacja, w której 

przewodniczący rady gminy bierze udział nad głosowaniem nad sobą, na stanowisko 

przewodniczącego rady gminy może być orzekana dwojako, czyli raz negatywnie jako 
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głosowanie, w którym nie powinien brać udziału, a inne stanowisko mówi bardzo wyraźnie, że 

ma prawo brać udział. Co więcej jak tutaj mówi podkreślony przepis po pierwsze nie można 

korumpować samego siebie, więc przyjmowanie tego typu rozwiązań jest jak najbardziej 

możliwe. Wszystko zależało od interpretacji. Tak jak powiedziałem na wstępie termin 

odniesienia się do rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody minął. Ja takich uwag nie wnosiłem, 

jednak Szanowni Państwo, zostawiam Państwu do wiedzy. Do pana Mecenasa mam tylko jedną 

prośbę na przyszłość, żebyśmy się sami dobrze zastanowili rezygnując z własnego prawa do 

głosowania, czy robimy dobrze. Jest fajnie jeżeli tak jak dzisiaj pan Przewodniczący sam 

stwierdza, że wyłącza się z głosowania, Niemniej jednak, żeby wyłączyć radnego, zgodnie  

z tymi interpretacjami, które są dostępne, żeby wyłączyć radnego trzeba zrobić ekspertyzę 

prawną, zwłaszcza pod kierunkiem antykorupcyjnym. Jeżeli chodzi o oddziaływanie 

poszczególnych rzeczy, czy wniosków, czy uchwał radnego. Z mojej strony tyle. Tak jak 

powiedziałem, nie wnoszę tego jako uwagi czy też jakiegokolwiek przytyku. Daję to po prostu 

jako przykład, że mogliśmy być ocenieni w inny sposób. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, jeszcze na koniec 

przedstawię informację o oświadczeniach majątkowych składanych przed upływem kadencji 

Rady Gminy. Zgodnie z art. 1 ustawy z dnia 29 września 2022 roku o przedłużeniu kadencji 

organów jednostek samorządu terytorialnego obecnie trwająca kadencja samorządowa 

przedłużona została do 30 kwietnia 2024 roku. Tym samym w świetle art. 24h ust. 4 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oświadczenie majątkowe na koniec kadencji 

radni zobowiązani są złożyć na dzień 29 lutego 2024 roku, to jest na 2 miesiące przed upływem 

kadencji. Oświadczenie majątkowe należy złożyć w dwóch podpisanych egzemplarzach, bez 

kopii zeznania podatkowego. Po zakończeniu sesji zostaną rozdane Państwu radnym 

formularze oświadczeń majątkowych. 

 

Innych głosów nie zabrano. 

 

Ad. 9 

  Zamknięcie obrad. 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul  

zamknął LIII sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokół sporządziła: Agata Michna 

       PRZEWODNICZĄCY RADY 

           Krzysztof Podkul 


